
BRMG-KSiLP. V.0012.3.2012

PROTOKÓŁ  NR 16-3/ 2012
z posiedzenia 

Komisji  Samorządu i Ładu Publicznego  Rady Miasta Gdańska  które 
odbyło  się  15 lutego 2012r.     

Posiedzenie Komisja   rozpoczęła o  godz. 16,00 

Obecni: wg załączonej listy obecności, która  stanowi załącznik Nr 1  do niniejszego 
protokołu.

Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło  7 (siedmiu),  czyli było 
quorum  do podejmowania prawomocnych decyzji.

Marcin Skwierawski - Przewodniczący Komisji  powitał  wszystkich obecnych, stwierdził 
quorum i  przedstawił  proponowany porządek posiedzenia. Zaproponował, aby w  punkcie 
1   porządku omówić  dwa  projekty  uchwał,  tj.: 
• zmieniający  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 

Miasta Gdańska  na lata 2012-2040  - druk nr 486,
• zmieniająca  uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2012 rok  - 

druk nr 487
Również za proponował, aby planowany punkt  3  omówić  w punkcie  2.
Komisja nie zgłosił uwag  do tak zaproponowanego porządku i 3 głosami za, przy  1 głosie 
wstrzymującym się  przyjęła  następujący porządek posiedzenia: 

1. Opiniowanie  projektów  uchwał: 
1) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miasta Gdańska  na lata 2012-2040  - druk nr 486,
2) zmieniająca  uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2012 rok  - 

druk nr 487

2. Przyjęcie  projektu uchwały  w sprawie  powołania Zespołu do spraw zaopiniowania 
kandydatów  na  ławników  do  sądów  powszechnych   w  uzupełniających  wyborach 
ławników na kadencje 2012-2015.

3. Straż Miejska w Gdańsku – informacja na temat bieżącej  działalności  (rozpatrzenie 
możliwości wprowadzenia  nocnych patroli. 

4. Zapoznanie  się  z  założeniami  programów  operacyjnych  dotyczących  Strategii 
Rozwoju Gdańska do roku 2015. ( Gdańsk Moje Miasto  i  Gdańsk – tu mieszkam).

5.   Wolne  wnioski, korespondencja,   sprawy  bieżące. 

PUNKT 1-1,2
Opiniowanie  projektów  uchwał: 
• zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 

Miasta Gdańska  na lata 2012-2040  - druk nr 486,
• zmieniająca  uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2012 rok  - 

druk nr 487



• Druk nr 486  – Sprawa  BRMG-S.0006. 49.2012  -   Oryginał  projektu uchwały wraz z  
uzasadnieniem  przy protokole z  sesji Rady Miasta Gdańska  z 23 luty 2012r. 

• Druk nr 487  – Sprawa  BRMG-S.0006.50.2012  -   Oryginał  projektu uchwały wraz z  
uzasadnieniem  przy protokole z  sesji Rady Miasta Gdańska  z 23 luty 2012r. 

Projekty  uchwały  omówiła   Maria  Wonerska   -  Zastępca  Dyrektora  Wydziału  
Finansowego.
Komisja nie zgłosiła  uwag  do  proponowanych   zmian w WPF i budżecie  Miasta  Gdańska  
na rok 2012 i przystąpiła  do glosowania. 

Opinie:
Komisja  - 3 głosami za, przy 1  głosie  wstrzymującym - pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały zawarty w druku nr 486 (Opinia  Nr  16-3/42-1/12).

Komisja  - 4 głosami za, przy 1  głosie  wstrzymującym - pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały zawarty w druku nr 486 – zmiany w budżecie   Miasta Gdańska  na rok 2012 w 
zakresie  działania Komisji  (Opinia  Nr  16-3/44-2/12).

PUNKT  2
Przyjęcie  projektu uchwały   w sprawie  powołania  Zespołu  do spraw zaopiniowania 
kandydatów na ławników do sądów powszechnych  w uzupełniających wyborach ławników 
na kadencje 2012-2015.

Przewodniczący Komisji Marcin Skwierawski   wyjaśnił, że  zgodnie z  przepisami Rada 
Miasta   winna  powołać   zespół  ds.  zaopiniowania  kandydatów na  ławników  do  sądów 
powszechnych   w   uzupełniających   wyborach  ławników  na  kadencję  2012-2015. 
Zaproponował    radnych, którzy    byli w zespole powołanym  Uchwałę Nr XIV/219/11 Rady 
Miasta  Gdańska  z  dnia  30  czerwca  2011r.   w  sprawie   powołania  zespołu   do  spraw 
zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów powszechnych na kadencję 2012-2015:
1. Wojciech Błaszkowski
2. Aleksandra Dulkiewicz
3. Kazimierz  Koralewski 
4. Marcin Skwierawski
Z  ramienia sądów  zgłoszono:

• Panią Alicję  Bogucka  - Prezes  Sądu  Rejonowego  Gdańsk Południe.
• Pana Rafała  Rysia – sędzia Sądu Okręgowego w  Gdańsku.

Komisja bez dyskusji, jednogłośnie  - 5 głosami za -  przyjęła  następujący projekt  uchwały 
i skieruje  go pod  obrady  Rady Miasta  w dniu 23 lutego 2012r. 

UCHWAŁA  NR ………
Rady  Miasta Gdańska
z dnia ………………..

w sprawie  powołania  Zespołu   do  spraw zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów 
powszechnych  w  uzupełniających  wyborach ławników na kadencję 2012-2015.
                       Na podstawie  art. 18 ust. 2  pkt 15  ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst jedn.: Dz. U. z  
2001 r. Nr 142, poz. 1591 z późn. zmianami ) oraz  art. 163  § 2  ustawy Prawo o ustroju sądów powszechnych (Dz. U. Nr 98, poz. 1070 z  
późń. zmianami ) 

uchwala się, co następuje:
§ 1

Powołuje  się  Zespół  do  spraw  zaopiniowania  kandydatów  na  ławników  do  sądów 
powszechnych na  kadencję 2012-2015, w składzie:
5. Wojciech Błaszkowski
6. Alicja Bogucka  )



7. Aleksandra Dulkiewicz
8. Kazimierz  Koralewski 
9. Rafał Ryś Marcin Skwierawski

§ 2
Członkowie Zespołu wybierają spośród  siebie Przewodniczącego Zespołu.

§ 3 
Zadaniem Zespołu  jest przedstawienie Radzie Miasta Gdańska, najpóźniej  na sesji w  maju 
2012r..  opinii  o zgłoszonych kandydatach na ławników do Sądu Okręgowego w Gdańsku 
oraz do Sądu Rejonowego Gdańsk- Południe  w Gdańsku.

§ 4
Uchyla się   uchwałę Nr XIV/219/11 Rady Miasta  Gdańska z  dnia 30 czerwca 2011r.   w 
sprawie  powołania Zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów 
powszechnych na kadencję 2012-2015.

§ 5
Uchwała wchodzi  w życie z dniem podjęcia.
                                                                                        

PUNKT  3
Straż Miejska w Gdańsku – informacja na temat bieżącej  działalności  (rozpatrzenie 
możliwości wprowadzenia  nocnych patroli. 

Z  powodów  technicznych  przebieg   posiedzenia  tym   punkcie   nie  został  
zarejestrowany na  urządzeniu nagrywającym, dlatego niemożliwe jest odtworzenie  
przeprowadzonej dyskusji. 

Głównym  tematem    dyskusji,  poza    zagadnieniami  związanymi   z    porządkiem, 
współpracą z  policją, radami  osiedli oraz  bezpieczeństwem na EURO jak również  danymi 
statystycznymi   było  rozważenie  wprowadzenia w nocy,  w weekendy patroli   straży 
miejskiej w  pasie  nadmorskim.  Do   tej  kwestii komendant  odniósł  się pozytywnie.
Komendant SM  Leszek Walczak  krótko omówił  skargę pana Marka Widlaka na  działalność 
Straży Miejskiej zawartej w piśmie z 16.01.2012  dot.  postępowania SM mającego na celu 
doprowadzenie do  usunięcia pojazdu. 

PUNKT 4 
Zapoznanie się z założeniami programów operacyjnych dotyczących Strategii Rozwoju 
Gdańska do roku 2015. ( Gdańsk Moje Miasto  i  Gdańsk – tu mieszkam).

Program operacyjny  GDAŃSK-  TU MIESZKAM  omówił    Dymitris  T.  Skuras  –  Dyrektor 
Wydziału Gospodarki Komunalnej.   Powiedział między innymi, że opiekunem programu 
jest   Prezydent   Lisicki,  ja  jestem  koordynatorem  programu.  Jest   również    Rada 
programowa, której skład jest  wymieniony na pierwszej stronie.
Program jest programem wieloletnim  do roku 2015.  Wydział  Polityki Gospodarczej, który 
koordynuje wszystkie  programu  rozwoju Gdańska  uznał za  stosowne, abyśmy dokonali 
pewnej aktualizacji  założeń realizacyjnych i to  się  przełożyło na zmianę   punktu 1,  czyli 
kreowanie  rozwoju, gdzie jest opisany punkt  wyjściowy – od czego zaczynaliśmy i jakie 
są  rzeczywiste  uwarunkowania  Miasta  w  chwili  przystępowania   do   realizacji    tego 
programy. Także  cały  rozdział 1  w zakresie danych  statystycznych, liczbowych uległ 
aktualizacji.
Program  „Tu  Mieszkam”   to   tak  naprawdę  program   oparty  na  czterech  obszarach 
działania:

• nieruchomości,



• infrastruktura,
• zieleń i środowisko
• ochrona  równości 

Są  to  działania szeroko pojęte, a to dlatego, że wcześniejsze  edycje programu były 
programami dość wąskimi.
Generalnie  warto  zapoznać  się z rozdziałem  drugim, gdzie  określono wizje  rozwoju 
Gdańska w tych poszczególnych obszarach  - jak widzimy  Gdańsk na koniec  roku  2015. W 
rozdziale   III  z   kolei   określiliśmy szanse  i  zagrożenia     w  realizacji   założeń   w 
poszczególnych obszarach działania. W  rozdziale  IV  wskazano  cele  tego programu. Są 
cztery podstawowe  cele:

• Gdańsk przyjazny mieszkańcom,
• Gdańsk miastem rozwiniętych usług komunalnych ,
• Gdańsk miastem zielonym i ekologicznym,
• Gdańsk miastem bezpiecznym dla mieszkańców.

W  tym zawarte  jest  kilkadziesiąt   działań   jakie  musimy  podjąć   z  punktu  widzenia 
osiągnięcia sukcesu. 
W  rozdziale  VI  zawarte są  wskaźniki osiągnięcia  tych celów, jest  ich  wciąż  dużo, ale 
jest to i tak połowa  tego  co było na początku. W kolejnej  edycji  będziemy pracować nad 
tym, aby niektóre wskaźniki   zagregować  w mniejszą ilość.  Partnerzy  realizacji  tego 
programu  zapisani są w  rozdziale VII. 
Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji
Moim  zdaniem  jest   to  dobrze   przygotowany  materiał,  zwierający   szereg   różnych 
wątków. 

Aleksandra  Dulkiewicz – wiceprzewodnicząca Komisji
Strategia  była opracowana  w roku 2009 i nie  do końca  rozumiem cel jej aktualizowania, 
bo   dzisiaj  powinniśmy się już skupić  na przygotowaniu strategii na  rok 2015 -2030. 
Jak  Komisja  wyrazi  swoje   zdanie na temat  tego opracowania?

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji
Powinniśmy przyjąć  do  wiadomości.

Tomasz Drozdowski – pełnomocnik ds. Strategii Miasta 
Prace nad  nową strategia już podejmujemy i ten element  jest elementem początkującym 
ta  pracę.  My na dzień  dzisiejszy nie możemy  podjąć pracy nad samą strategią  jako 
dokumentem, dlatego że nie  znamy  źródeł finansowania na  lata 2014-2020. Nie wiemy 
jakie programy  zbuduje marszałek  i jak  będziemy mogli  finansować  swój programy. 
Marszałek   buduje   strategie  rozwoju  województwa  pomorskiego,  w  którym  my  też 
uczestniczymy,  ale  która   będzie  warunkować  naszą  strategię.  Na  poziomie  Państwa 
powstaje  polityka  miast,  która  jest  warunkowana  integrowanym  instrumentem 
terytorialnym po stronie  brukselskiej.  Czyli  powstają  tzw. platformy miejskie  –  kolejny 
dokument, który  jest wytycznym do zbudowania strategii po to, żebyśmy mogli sięgać po 
środki.  W związku  z   tym samego  dokumentu  jako  dokumentu   pt.  strategia   na  ten 
moment  czasu zmieniać nie możemy. Jednym z elementów  działania jest uporządkowanie 
obszarów  zarządczych  miasta i na ten moment czasu  mamy 22 programy operacyjne, 
które  już dawno  wygasły. Mamy  różnego rodzaju kontrole, które  pokazują, że programy 
te nie mogą  funkcjonować, dlatego, że są wygasłe. Poza  tym obszary  się  przenikały,  
zazębiały. My  podzieliliśmy obszar  zarządzania miastem na pięć zasadniczych obszarów:

• obszar  transportowo komunikacyjny,
• obszar  rozwoju społecznego miasta, 
• obszar rozwoju  gospodarczego miasta,
• obszar  rozwoju miasta  poprzez  sport, turystykę i rekreację.

Do  tych obszarów  próbujemy te obszary mierzyć. Pozostały  nam 2-3 lata i proponujemy 
pewien zestaw mierników  w ramach tego  programu,  co  jest  dla  Państwa  pewnym 
instrumentem. O ile te  instrumenty się sprawdza  to będziemy  wykorzystywać je na 



poczet przyszłej  strategii i żebyśmy mogli odpowiedzieć jak ta strategia jest realizowana. 
Poza  tym robimy  badanie forsajtowe, które  też będzie w tych obszarach  i te obszary  są 
nam potrzebne.
Jarosław  Formela – p.o. Dyrektora  Wydziału Polityki Społecznej 
Jeśli są jakieś pytania  do  programy Gdańsk Moje  Miasto  to bardzo  proszę  – odpowiem 
na nie.  Jeśli  są uwagi i  wnioski  do tego programu to  proszę je  zgłaszać na e-maila 
Zastępcy Prezydenta Ewy Kamińskiej.  
Wstępny termin wniesienia tego na sesję  Rady Miasta  określa się na  marzec, kwiecień. 

Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji
Myślę, ż  opinię  powinniśmy  wydać  dopiero  jak będą projekty uchwał w  tej sprawie. 
Teraz możemy  napisać, że  zapoznaliśmy  się  z przedstawionym materiałem. 

Marcin Skwierawski  - przewodniczący Komisji
Rozumiem, że  pan doktor  przyszedł na pytanie z zapytaniem,  czy Komisja  uważa, że 
kierunek w którym postępujecie  jest  dobry?

Tomasz Drozdowski – pełnomocnik ds. Strategii Miasta 
Dokładnie  tak. Jeżeli  z  założenia  program jest dla Państwa  słuszny  to prosiłbym o 
pozytywne  o  pozytywne  jego  zaopiniowanie.  Oczywiście  możemy  sobie   wyznaczyć 
termin zgłaszania uwag. Jeśli  chodzi  o samą  treść   programów  to będzie  korekcja 
edycyjna.  

Marcin Skwierawski  - przewodniczący Komisji
Możemy stwierdzić, że komisja  wysłuchała informacji i przyjęła kierunki.  Rozumiem, że 
do końca lutego  można zgłaszać uwagi  na e-maila pani Ewy Kamińskiej. 
Komisja  nie zgłosiła  uwag  do  takiego podsumowania.

OPINIA Nr 16-3/44-3/12
do  nowego ujęcia programów  operacyjnych Strategii Rozwoju Gdańska do roku 2015: 

Gdańsk  Moje  Miasto i  Gdańsk – tu mieszkam. 
Komisja  po   wysłuchaniu   informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  (…)  przyjęła   do 
akceptującej  wiadomości przedmiotowe programy operacyjne.

PUNKT 5
Wolne  wnioski, korespondencja,   sprawy  bieżące. 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji poinformował  Komisję o korespondencji, 
jak wpłynęła  do Komisji  ( wszystkie pisma członkowie komisji otrzymali e-mail (skan). I  
tak:

• Pismo    od  radcy  prawnego  Karola  Rymszy  z  dnia  16.01.2012r.   –  wniosek  o 
udostępnienie  nagrania  z  posiedzenia  Rady  Osiedla  Oliwa.  Odpowiedzi  w   udzieli 
Przewodniczący  Rady  pismem  z  dnia   7.02.2012r.   Komisja  przyjęła   pisma   do 
wiadomości a/a.

• Pismo mieszkańców Osiedla stogi z  dnia 23.01.2012 skierowane  do Radnych Osiedla 
Stogi  dot.  innego  wydatkowania przyznanych środków. Komisja otrzymała pismo do 
wiadomości, a/a

• Pismo Komisji Rewizyjnej  z  dnia 30 stycznia 2012r.skierowane  do p. Wiesława 
Gronowskiego   (Żabianka)  ,  w  którym  zwraca  się  do  Komisji  Samorządu  i  Ładu 
Publicznego  o  skoordynowanie  przygotowań  jednolitej  instrukcji  kancelaryjnej  dla 
jednostek pomocniczych regulujących szczegółowo wytwarzanie i obieg  dokumentów 
w  tych jednostkach.
Przewodniczący  stwierdził, że  tak naprawdę nie wie, czy powinna być taka  instrukcja 
kancelaryjna. Przygotuję  odpowiedź na  to  pismo, w  którym powiemy, że uważamy, 



statuty jednostek pomocniczy obecne  i te w przygotowaniu zawierają   informację, że 
regulamin wewnętrzny, w tym instrukcje  kancelaryjną każda  rada osiedla  i dzielnicy i 
nie uważamy za zasadne  odgórne narzucanie   tych uregulowań. 

Więcej  tematów  i  spraw  nie  wniesiono  i   w  związku  z   wyczerpaniem  porządku 
przewodniczący  zamknął  posiedzenie  - godz. 17,45

                                                                            Przewodniczący Komisji
                                                                      Samorządu i Ładu Publicznego

                                                                            Marcin Skwierawski
Protokół  sporządziła: Bogusława Pieklik 


